

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊  
万方数据—数字化期刊群入网期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2022 2

中旬刊(总第 625 期 / 第 41 卷)

# 价值工程

ISSN 1006-4311



05>

9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

2022年2月中旬刊 (总第625期 / 第41卷)  
1982年创刊 2022年2月18日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会会刊

中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编辑部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbjb@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路88号

邮 编：050091

国内定价：30.00 元人民币

海外定价：30.00 美元

# 目录

## \* 价值管理 \*

- 高管职业流动对企业创新投入的影响研究 ..... 姜雨 等(1)  
房屋建筑和市政基础设施工程质量监督管理分析 ..... 盖峰(4)  
邢邯城际铁路发展可行性浅析 ..... 张印 等(7)  
市政改造工程初步设计概算控制要点分析 ..... 李莉(10)  
道路桥梁裂缝溯源与防治管理分析 ..... 朱宇(13)  
基于四种能力和杜邦分析的财务综合分析 ..... 刘辰来(16)  
关于冶金机械设备维修策略的探讨 ..... 陈剑(19)  
企业研发决策、政府资助方案及最优资助配比 ..... 廖信林 等(22)  
基于精益思想的工程项目管理应用研究 ..... 赖国梁 等(25)  
江苏省“三新”经济高质量发展的对策建议 ..... 罗东玲 等(28)  
区域农业绿色转型发展策略研究 ..... 王张娜(31)  
研发投入、内部控制与财务风险相关性研究 ..... 袁新钰(34)  
基于价值创造理念的城市综合开发运营策略探讨 ..... 刘小敏 等(37)

## \* 价值链·供应链 \*

- 基于四新技术下搭建的全价值链精益成本管控体系的应用 ..... 孙晶磊 等(41)

## \* 功能载体创新 \*

- 拱桥钢拱架设计优化研究 ..... 吴建磊(44)  
小颗粒种子颗粒化装置设计 ..... 王道明(47)  
一种新型超高纯 XCDA 纯化器的研发 ..... 高嵩 等(50)  
中砂大桥 STC 铺装施工工艺研究与应用 ..... 杨乐 等(53)  
步履式顶推钢箱梁跨高速公路施工技术 ..... 籍磊(56)  
悬臂挂篮在连续梁施工中的应用研究 ..... 张龙云(60)  
紧邻既有建(构)物等复杂条件高路堑石方爆破技术研究 ..... 张宾(63)  
一种多功能校准装置的研究设计 ..... 刘媛媛 等(66)  
城市垃圾填埋场生态修复综合施工技术 ..... 李丽琴(69)  
深圳市宝安区管网雨污分流施工管理优化策略 ..... 彭超兴(72)  
基于 OpenCV 的物体轮廓尺寸测量 ..... 朱志成(75)  
沥青路面碾压施工胶轮初压工艺 ..... 巫益宝 等(78)  
大跨度门式钢框架工业厂房吊装施工综合技术 ..... 麻丽娜(81)  
浅析市政道路给水管道设计施工方式 ..... 毕有钢(84)

复杂地质条件下预防隧道涌水突泥关键技术分析	黄和江 等(87)
黔东南复杂地质条件高边坡预应力锚索应用与探讨	彭磊(90)
浅析影响横穿向斜含水层隧道最大涌水量预测技术	王方立(93)
考虑溶洞跨度影响的铁路桥梁嵌岩桩承载特性研究	张凯(96)
土岩组合地区富水砂层隧道施工注浆技术	郭靖(99)
探究复杂地质条件下止水咬合桩施工难点与应对	赵鑫(102)
基于装配式技术的节段预制拼装桥梁施工方案探讨	李旭(105)

#### \* 价值应用 \*

数字乡村背景下用户信息传递模式及路径研究	卢蝶 等(109)
基于能量要素的冲击地压致灾机理分析	王磊 等(113)
钢筋混凝土构件动态力学试验与分析	程瑞 等(116)
基于离散模型的协同合作智能控制装置的可行性研究	王德志 等(119)
市政雨水泵站设计技术要点分析	葛胜(122)
浅析建筑工程电气设备安装施工技术的要点	赵毅 等(125)
互通式立交匝道停车视距检验方法及改善措施	纪强(128)
BIM 技术在建筑工程中的应用及策略	温啸晨(131)
物探技术在矿山地质探测中的应用	郑小龙 等(134)
探讨虚拟云终端技术架构的网络办公及其实现方式	马笛(137)
基于 OPM 的质量保证绩效评价模型设计	孟涛 等(140)
对一卡通系统建设解决方案的研究与探讨	葛耀武(143)
房建施工中深基坑技术及其管理研究	孙曦(146)
精密旋转轴系回转精度测试与分析技术	周育强(149)
基于智能巡检装置的设备状态指示灯监测研究	吴兰 等(152)
基于 ASP.NET Core 和 Vue 的地质资料共享系统的设计与实现	李成武 等(156)
环境监测在大气污染治理中的作用及措施	蔡文涛(160)

#### \* 理论综述 \*

超高性能混凝土研究与应用进展	刘瑜 等(163)
无人快递机器人路径规划算法研究综述	陈键(166)

#### 郑重声明

- 1.本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2.来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3.编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4.本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
Fortnightly Issue  
Started in 1982  
Vol.41 2.b  
(Sum No.625)  
Published in Feb. 18, 2022

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**General Counsel:** Guan Zaiyuan  
**Executive Editor-in-chief:**  
Gao Zhibiao  
**Manager:**  
Hebei Association for  
Science and Technology  
**Sponsor:**  
Hebei Institute of Technology  
Economy and Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezzshjb@163.com

**Printed by:**  
Changling Printing Co., Ltd. Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** 30.00  
**Open Publishing**  
**ISSN 1006-4311**  
**CN 13-1085/N**

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 A Research on Impact of Top Manager's Occupational Mobility on Innovation Investment ..... JIANG Yu,*et al.*  
4 Analysis on Quality Supervision and Management of Housing Construction and Municipal Infrastructure Engineering ..... GE Feng  
7 Practicability Analysis on the Development of Xingtai–Handan Intercity Railway ..... ZHANG Yin,*et al.*  
10 Analysis on Key Points of Budgetary Control in Preliminary Design of Municipal Renovation Project ..... LI Li  
13 Analysis on the Traceability and Prevention and Management of Cracks in Roads and Bridges ..... ZHU Yu  
16 Comprehensive Financial Analysis Based on Four Competences and DuPont Analysis ..... LIU Chen-lai  
19 Discussion on the Maintenance Strategy of Metallurgical Machinery and Equipment ..... CHEN Jian  
22 Corporate R&D Decision, Government Funding Program and Optimal Funding Ratio ..... LIAO Xin-lin,*et al.*  
25 Application Research of Engineering Project Management Based on Lean Thinking ..... LAI Guo-liang,*et al.*  
28 Countermeasures and Suggestions for the High-quality Development of "Three New" Economy in Jiangsu Province ..... LUO Dong-ling,*et al.*  
31 Study on the Development Strategy of Regional Agricultural Green Transformation ..... WANG Zhang-na  
34 Research on the Correlation among R&D Investment, Internal Control and Financial Risk ..... YUAN Xin-yu  
37 Discussion on Urban Comprehensive Development and Operation Strategy Based on the Concept of Value Creation ..... LIU Xiao-min,*et al.*

## VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 41 Application of Lean Cost Control System of Whole Value Chain Based on Four New Technologies ..... SUN Jing-lei,*et al.*

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 44 Research on Design Optimization of Steel Arch Frame of Arch Bridge ..... WU Jian-lei  
47 Design of Small Seed Granulation Device ..... WANG Dao-ming  
50 Development of a New Ultra-high Purity XCDA Purifier ..... GAO Song,*et al.*  
53 Research and Application of STC Pavement Construction Technology of Zhongsha Bridge ..... YANG Le,*et al.*  
56 Construction Technology of Walking Type Jacking Steel Box Girder across Expressway ..... JI Lei  
60 Application Research of Cantilever Hanging Basket in Continuous Beam Construction ..... ZHANG Long-yun  
63 Research on Blasting Technology of High Cutting Stones with Complex Conditions Adjacent to Existing Buildings (Structures) ..... ZHANG Bin  
66 Research and Design of a Multifunctional Calibration Device ..... LIU Yuan-yuan,*et al.*

69	Comprehensive Construction Technology for Ecological Restoration of UrBan Garbage Landfill	.....	LI Li-qin
72	Optimization Strategy of Rain and Sewage Diversion Construction of Pipe Network in Bao'an District, Shenzhen	.....	PENG Chao-xing
75	Object Outline Size Measurement Based on OpenCV	.....	ZHU Zhi-cheng
78	Initial Pressure Technology of Rubber Wheel in Asphalt Pavement Rolling Construction	.....	WU Yi-bao, <i>et al.</i>
81	Comprehensive Technology of Hoisting and Construction of Large-span Portal Steel Frame Industrial Workshop	.....	MA Li-na
84	Analysis on Design and Construction Method of Municipal Road Water Supply Pipeline	.....	BI You-gang
87	Analysis of Key Technologies for Preventing Water Inrush and Mud Inrush in Tunnels under Complex Geological Conditions	.....	HUANG He-jiang, <i>et al.</i>
90	Application and Discussion of Prestressed Anchor Cables on High Sopes with Complex Geological Conditions in Southeastern Guizhou	.....	PENG Lei
93	Analysis on the Prediction Technology of Maximum Water Inflow for Tunnels that Affect the Transverse Syncline Aquifer	.....	WANG Fang-li
96	Study on Bearing Characteristics of Rock Socketed Pile of Railway Bridge Considering the Influence of Karst Cave Span	.....	ZHANG Kai
99	Grouting Technology for Tunnel Construction in Water Rich Sand Layer in Soil Rock Combination Area	.....	GUO Jing
102	Exploring the Construction Difficulties and Countermeasures of Water-stop Occlusal Piles under Complex Geological Conditions	.....	ZHAO Xin
105	Discussion on the Construction Scheme of Segmental Prefabricated Bridges Based on Prefabricated Technology	.....	LI Xu

## VALUE APPLICATION

109	Research on User Information Delivery Mode and Path in the Context of Digital Village	.....	LU Die, <i>et al.</i>
113	Mechanism Analysis of Rockburst Disaster Based on Energy Elements	.....	WANG Lei, <i>et al.</i>
116	Dynamic Mechanical Test and Analysis of Reinforced Concrete Member	.....	CHENG Rui, <i>et al.</i>
119	Feasibility Study of Cooperative Intelligent Control Device Based on Discrete Model	.....	WANG De-zhi, <i>et al.</i>
122	Analysis of Technical Key Points in Design of Municipal Stormwater Pumping Station	.....	GE Sheng
125	Analysis of the Main Points of Construction Technology of Electrical Equipment Installation in Construction Engineering	.....	ZHAO Yi, <i>et al.</i>
128	Inspection Method and Improvement Measures for Parking Sight Distance of Interchange Ramp	.....	JI Qiang
131	Application and Strategy of BIM Technology in Construction Engineering	.....	WEN Xiao-chen
134	The Application of Geophysical Technology in Mine Geological Exploration is Discussed	.....	ZHENG Xiao-long, <i>et al.</i>
137	Discuss the Network Office of Virtual Cloud Terminal Technology Architecture and Its Realization Method	.....	MA Di
140	Design of Quality Assurance Performance Evaluation Model Based on OPM	.....	MENG Tao, <i>et al.</i>
143	Research and Discussion on the Construction Solution of All-in-one Card System	.....	GE Yao-wu
146	Research on Deep Foundation Pit Technology and Management in Housing Construction	.....	SUN Xi
149	Test and Analysis Technology of Rotation Accuracy of Precision Rotary Shaft System	.....	ZHOU Yu-qiang
152	Research on Equipment Status Indicator Monitoring Based on Intelligent Inspection Device	.....	WU Lan, <i>et al.</i>
156	Design and Implementation of Geological Data Sharing System Based on ASP.NET Core and Vue	.....	LI Cheng-wu, <i>et al.</i>
160	The Role and Measures of Environmental Monitoring in Air Pollution Control	.....	CAI Wen-tao

## THEORETICAL REVIEW

163	Progress in Research and Application of Ultra High Performance Concrete	.....	LIU Yu, <i>et al.</i>
166	Research Review on Path Planning Algorithms of Unmanned Express Robots	.....	CHEN Jian